
 

 

Aulum-Hodsager Skole 
Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag 6. februar 2025 kl. 18.30-21 
Lærerværelset, Aulum Skole 

 
 
Referat 

Forældrevalgte: Jesper Rasmussen, Lenette Bruun-Jeppesen, Bo Lind Albertsen, Hans 
Jørgen Svendsen, Lene Poulsen, Tilde Maul Bilberg, Vicki Kirk Ginderskov 
Medarbejderrepræsentanter: Kristian Boe Christensen, Morten Boe Andersen 
Elevrådsrepræsentanter: 
Skolens ledelse: Søren Damgaard, Annemette Jensen, Karen Skyum 
Afbud: Susanne Ingeman, Morten Boe Andersen,   

1. Elevrådet 
Orientering 
18.30-18.40 

 

 
 

2. Timefordelingsplan 
2025-26  
Forslag 
Drøftelse og beslutning 
18.40-19.10 
 

Forslaget gennemgås på mødet.  
Timefordelingsplanen er det antal ugentlige timer, som skolen vælger 
at gennemføre i de enkelte fag på de enkelte årgange. Der er fag, som 
har minimumstimetal (da, mat, hist) og fag (alle øvrige) som har 
vejledende timetal.  
Vedhæftet som bilag er den gældende timetalsplan samt forslag til 
2025-26 
Link til lovgrundlag: Timetal | Børne– og Undervisningsministeriet 
 
Karen gennemgik timefordelingsplanen med de nye lovkrav (det nye 
kvalitetsprogram) 
Ledelsens udgangspunkt er ikke at ændre mere end nødvendigt i 
forhold til nuværende skoleår. Det skal ses i lyset af, at vi får en ny 
skoleleder og dermed har ny skoleledelse.  
De timeløse fag er inde i klassens temaer/årsplaner.  
Vedrørende valgfag for de ældste elever vil der ved fuld 
implementering været 3 valgfag om ugen for 8. årgang. Det vil 
forlænge skoledagen.  
Der skal tilbydes lokale valgfag fra næste skoleår. Vi tilbyder det 1 time 
om ugen på 7.- 8. og 9. årgang. 9.kl. reduceres 1 time i naturfag, som 
ligger over vejledende timetal for nuværende. Det betyder, at 
skoledagens længde kan fortsætte uændret. 
Juniormesterlære skal starte næste skoleår. Det er for 8 og 9 årgang, 2 
dage i praktik om ugen og 3 dages skolegang med reduceret fagrække. 
Vi har budt ind på at have juniormesterlæreklasse her på stedet. Det 
afgøres først ultimo marts, hvordan strukturen bliver i Herning 
Kommune.  
 
Det godkendes at der arbejdes videre med den foreslåede 
timefordelingsplan. 
 

3. Fremtidens skole – en 
skole der kan mere for 
flere 
Drøftelse og output 

Børne- og familieudvalget samt byrådet ønsker at formulere en 
politik på skoleområdet, der rækker ud over en valgperiode. Til at 
kvalificere det arbejde inddrages medarbejdere, elever og 
skolebestyrelser.  

https://www.uvm.dk/folkeskolen/fag-timetal-og-overgange/timetal


19.10-20.20 
 

Vi arbejder ud fra det materiale, der er udarbejdet og udsendt til alle 
skoler.  
Se bilag 
 
Der blev arbejdet med materialet til skolebestyrelser.  
Aktivitet 1:  

• Fællesskab, lærergrupper, elever, lokalsamfund, forpligtigende 
fællesskab, pladsen til forskellighed. 

• Ressourcer, fagligt, økonomisk, opgradering af viden, rammer 

• Tidlig indsats, overgange,  
Aktivitet 2: 
Hvad drømmer I som forældre om – 

• voksne med mere specialpædagogisk viden.  

• Støtte til forældrekompetencer, i forhold til at robuste sine 
børn.  

• Større fokus på forældreansvar.  

• Der skal være gode venskaber på tværs af årgange.  

• Kreativ tilgang til at favne flere 

• En skole som husker det store tavse flertal. 

• Ligestillet niveaudeling, ligeværdighed.  

• Fed skolegård med et utal af mange fysiske 
udfoldelsesmuligheder.  

• Må og kan stille faste og klare rammer, tryghed.  

• Dannelsesbegrebet, det hele unge menneske, det hele barn.  

• Præstationspresset skal lettes, med stor del af dannelse.  

• Der skal være plads til feedback blandt lærere, pædagoger, 
ledelse.  

• Plads til oplevelser som er ud over den almindelige skoledag. 

• Der skal være ressourcer til hænder, så der kan gribes ind i tide. 
Der skal være plads til at sigte højt.  
 

Inddragelse af forældre, dialog med forældre. Balance, 
forventningsafstemning.  

4. Kort evaluering 
nytårstaffel 14. januar 
Drøftelse 
20.20-20.30 

 

 
Det var en god aften for dem der var der. Der er kommet mange gode 
udsagn og der var mange gode drøftelser.  
 

5. Opfølgning fra sidste 
møde 
20.30-20.45 

- Evt. mulighed for at bruge påtale fra brandmyndigheder vedr. 
flugtveje og møbler på gangene i ansøgning om pædagogisk 
renovering: Der er ikke noget at komme efter. 

- Forældrearrangement foredrag om søvn o.a. Der er lavet aftale 
om et foredrag om søvn og med Alexander fra SSP med bla. 
Fokus på skærm. Der er søgt økonomisk tilskud fra ”Mølle 
pengene” d. 27/5 kl. 19-21. 

- Hybrid-undervisning; hvordan gør vi på Aulum-Hodsager Skole  
Vi har ikke principper. Vi har mange individuelle aftaler ud fra 
retningslinjer fra Herning Kommune, det er meget forskelligt 
hvordan det er skruet sammen. Det hænger ofte sammen med 
afholdte samarbejdsmøder, ofte har der være længerevarende 
skolefravær.  



6. Eventuelt 
7.  

• Opmærksomhed på at hylde SP på begge matrikler i den sure 
uge.  

• Der er kommunikation med Skole & Forældre i forhold til vores 
rammer og mål med skolebestyrelsesarbejdet. 

• Snak om fonde. 
 

 

8. Lukket møde 
 

 

Næste møde: mandag 10. marts 2025 kl. 17-20.30 
 


